

Title (en)
Apparatus for handling workpieces.

Title (de)
Vorrichtung zum Manipulieren von Werkstücken.

Title (fr)
Appareil pour manipuler des pièces de travail.

Publication
EP 0100420 A1 19840215 (DE)

Application
EP 83105989 A 19830618

Priority
CH 427982 A 19820714

Abstract (en)

This apparatus makes it possible to transfer, in particular, heavy and unmanageable sheets (22) without human effort from a stacking device and feed them to a folding press (1) for machining. Using universally rotatable tongues (16) which can be moved to and fro and a turntable (24) which can be moved up and down, each metal sheet (22) can be rotated directly around a horizontal axis and/or indirectly turned around a vertical axis with repositioned grips. This makes it possible to push each edge of the metal sheet (22) into the working region of the tool for an upward or a downward bend. A vertical carriage (10) which can be moved upwards also makes it possible to lift the limb of an already existing downward bend over the mould (4). The amount of feed necessary for a particular length of limb is fed from the tongue support (17) by means of a linear measuring system directly to the console (15). <IMAGE>

Abstract (de)

Mit dieser Vorrichtung können vor allem schwere und unhandliche Blechtafeln (22) ohne menschliche Kraft von einer Stapeleinrichtung übernommen und einer Abkantpresse (1) für die Bearbeitung zugeführt werden. Mittels universal drehbarer und hin- und herbewegbarer Zangen (16) und eines auf- und abbewegbaren Drehtisches (24) lässt sich jede Blechtafel (22) um eine horizontale Achse direkt wenden und/oder um eine vertikale Achse, mit neuem positioniertem Fassen, indirekt drehen. Damit ist es möglich, jede Kante der Blechtafel (22) für einen Aufwärts- oder einen Abwärtsbug in den Arbeitsbereich des Werkzeuges zu schieben. Ein nach oben verschiebbarer Vertikalschlitten (10) gestattet auch, den Schenkel eines bereits vorhandenen Abwärtsbuges über die Matrize (4) zu heben. Das für eine bestimmte Schenkellänge nötige Vorschubmass wird vom Zangensupport (17) mittels eines linearen Messsystems unmittelbar zur Konsole (15) abgegriffen.

IPC 1-7

B21D 5/02; B21D 43/14

IPC 8 full level

B21D 5/02 (2006.01); **B21D 43/00** (2006.01); **B21D 43/10** (2006.01); **B21D 43/14** (2006.01)

CPC (source: EP)

B21D 5/0281 (2013.01); **B21D 43/14** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] FR 2403126 A1 19790413 - SALVAGNINI TRANSFERICA SPA [IT]
- [Y] US 4114418 A 19780919 - JARMAN DAVID J
- [Y] GB 1358832 A 19740703 - RONEO VICKERS LTD, et al
- [A] DE 2034518 A1 19720120
- [A] US 3076644 A 19630205 - MARTIN FRIEDLAND, et al
- [A] US 2922459 A 19600126 - BEEBE EMMETT R
- [A] DE 2343674 A1 19750313 - TEMAFA TEXTILMASCHF MEISSNER
- [A] GB 2063121 A 19810603 - JARMAN D J
- [A] US 3855840 A 19741224 - KAWANO S
- [A] US 3715907 A 19730213 - HAMADA T
- [A] US 960841 A 19100607 - DEFREN GEORGE [US]
- [A] US 2368478 A 19450130

Cited by

CN112570505A; EP0920933A3; CN111515275A; CN114393125A; CN102152955A; CN114273542A; FR2584634A1; US4805439A;
CN102530543A; EP0215263A3; US4753099A; EP0115602A1; CN112371861A; US11219933B2; WO2019092629A1

Designated contracting state (EPC)
AT DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 0100420 A1 19840215; JP S5964121 A 19840412

DOCDB simple family (application)
EP 83105989 A 19830618; JP 12751483 A 19830713